
Szám: I-2-22/2024. 
 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 

Készült: Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és Ügyrendi 

Bizottságának 2024. szeptember 18-án a Tatai Közös Önkormányzati 

Hivatal dísztermében megtartott ülésén 

 

Jelen vannak:   dr. Varga András bizottsági elnök 

    Robozné Schőnfeld Zsuzsanna, bizottsági tag 

    Horváth László bizottsági tag 

    Lengyel Zsolt bizottsági tag   

    Magyar Balázs bizottsági tag  

    Kaszál József bizottsági tag 

    Kovács Attila bizottsági tag 

    Kőszegi Istvánné bizottsági tag 

    Magó Ottó bizottsági tag 

     
     

Tanácskozási joggal megjelent:   Michl József polgármester  

       dr. Horváth József jegyző 

       dr. Lantai Éva aljegyző 

       dr. Korencsi Melinda jegyzői kabinetvezető 

         
    

A hivatal részéről jelen van: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

     Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi 

irodavezető 

Lakos Zsuzsanna városfejlesztési és projektiroda 

vezetője 

Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi 

irodavezető-helyettes 

Laczóné Török Krisztina adó- és pénzügyi 

irodavezető-helyettes 

Mürkl Levente környezetvédelmi és 

városüzemeltetési irodavezető 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és 

vagyongazdálkodási irodavezető 

Takács-Harmath Erna környezetvédelmi referens 

Németh Mariann intézményi referens 

Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

     Vargáné Boda Anikó jegyzőkönyvvezető 
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Meghívást kapott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatala 

vezetője 

 Havassy Bálint László plébános 

 Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos 

Múzeum igazgatója 

 Szijjné Mokánszki Natália, a Tatai Bartók Béla 

Óvoda igazgatója 

 Szi-Benedek Sándorné, Tatai Geszti Óvoda 

igazgatója 

 Görözdiné Vojnits Klára, a Tatai Kincseskert 

Óvoda igazgatója 

 Petőné Sáradi Zsuzsanna, a Tatai Kertvárosi Óvoda 

igazgatója 

 Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó 

Intézmény vezetője 

 Berczelly Attila, a Tata és Környéke Turisztikai 

Egyesület elnöke 
  

 

Melyből megjelent: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatala 

vezetője 

 Havassy Bálint László plébános 

 Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos 

Múzeum igazgatója 

 Szijjné Mokánszki Natália, a Tatai Bartók Béla 

Óvoda igazgatója 

 Szi-Benedek Sándorné, Tatai Geszti Óvoda 

igazgatója 

 Petőné Sáradi Zsuzsanna, a Tatai Kertvárosi Óvoda 

igazgatója 

 Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó 

Intézmény vezetője 

 Berczelly Attila, a Tata és Környéke Turisztikai 

Egyesület elnöke 

 

 

Megjelent továbbá: Tóth Tímea, a Tatai Kincseskert Óvoda munkatársa 
 

dr. Varga András a bizottság elnöke köszönti Michl József polgármestert, dr. 

Horváth József jegyzőt, dr. Lantai Éva aljegyzőt, a hivatal munkatársait és a 

meghívott vendégeket.  

Megállapítja, hogy a bizottság 9 fővel határozatképes.  

Ismerteti a meghívó szerinti napirendi pontokat, melyek a következők: 
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1. A) Rendelettervezet Tata Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről 

szóló 27/2023.(XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

B) A folyószámlahitel biztosítása a 2025. évre 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-helyettes 

 

Meghívott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatala vezetője 

 

2. Rendelettervezet az egyes helyi adókról szóló önkormányzati rendeletek 

módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Laczóné Török Krisztina adó- és pénzügyi irodavezető-helyettes 

 

3. A) Rendelet-tervezet az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól és az ezzel összefüggő tulajdonosi jogok gyakorlásáról 

szóló 31/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

B) A Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés meghozatala 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

irodavezető 

 

Meghívott:  Havassy Bálint László plébános 

 

4. A) A Tata, Május 1. út 37/1. 3/12. szám alatti bérlakással kapcsolatos döntés 

meghozatala  

B) Rendelettervezet az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek 

bérletéről, a lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó 

szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

 irodavezető 

 

5. Rendelet-tervezet a természetvédelem helyi szabályairól (I. olvasat) 

Előterjesztő:  Michl József, polgármester 

Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési 

 irodavezető 

Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 

6. A Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak jogviszony módosítása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója 
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7. Tájékoztatás a központi címnyilvántartó rendszer létrehozásával összefüggő 

feladatokról 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző 

Előadó: dr. Lantai Éva aljegyző 

 

8. A) Közterület elnevezés javítási célú módosítása 

B) Tata 456/2 helyrajzi számú névtelen közút elnevezésének kezdeményezése 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

 irodavezető 

 

9. Beszámoló a Humán és Ügyrendi Bizottság 2024. január és szeptember 

közötti tevékenységéről 

 Előterjesztő:  dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

(Az 1-9. napirendi pontok a képviselő-testület 2024. szeptember 25-ei ülésének 

tervezett előterjesztései.) 

 

 

10. A Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési szabályzatának jóváhagyása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 

Meghívott:  Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója 

 

11. A) Tájékoztatás a Tatai Bartók Béla Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

  B) A Tatai Bartók Béla Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

C) A Tatai Bartók Béla Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Bartók Béla Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Szijjné Mokánszki Natália – a Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója 

 

12. A) Tájékoztatás a Tatai Geszti Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről 

  B) A Tatai Geszti Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervének 

jóváhagyása 

 C) A Tatai Geszti Óvoda szervezeti és működési szabályzatának jóváhagyása 

 D) A Tatai Geszti Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 
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 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Szi-Benedek Sándorné – a Tatai Geszti Óvoda igazgatója 

 

13. A) Tájékoztatás a Tatai Kincseskert Óvoda 2023/2024-es nevelési évre  

 vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

 B) A Tatai Kincseskert Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

 C) A Tatai Kincseskert Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Kincseskert Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyása 

 E) A Tatai Kincseskert Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: MichlJózsef polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

  Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Görözdiné Vojnits Klára – a Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 

 

14. A) Tájékoztatás a Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről 

 B) A Tatai Kertvárosi Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

 C) A Tatai Kertvárosi Óvoda szervezeti és működési szabályzatának jóváhagyása 

 D) A Tatai Kertvárosi Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyása  

  

 E) A Tatai Kertvárosi Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Petőné Sáradi Zsuzsanna – a Tatai Kertvárosi Óvoda igazgatója 

 

15. Az Öveges József Tanulmányi Ösztöndíjra beérkezett pályázatok 

véleményezése 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

 

Zárt ülés keretében tárgyalandó előterjesztések: 

 

16. 2024. évi lakásigénylési névjegyzék (lakáslista) elfogadása  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

Meghívott:  Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény 

 vezetője 
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17. Bérleti jogviszonnyal kapcsolatos döntések meghozatala  

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

dr. Varga András bizottsági tag kéri, hogy a bizottság a 3. napirendi pontot tárgyalja 

elsőként.  

A bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogadja a napirendi 

pontokat az alábbi módosítással és a következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   125/2024. (IX.18.) határozata 

a bizottság napirendjéről 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a I/2-21/2024. sz. meghívóban 

szereplő napirendi pontokat elfogadja az alábbiak szerint: 

N A P I R E N D : 

 

1. A) Rendelet-tervezet az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól és az ezzel összefüggő tulajdonosi jogok gyakorlásáról 

szóló 31/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

B) A Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés meghozatala 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási  

   irodavezető 

 

2. A) Rendelet-tervezet Tata Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről 

szóló 27/2023.(XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról 

B) A folyószámlahitel biztosítása a 2025. évre 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 

Meghívott: Recsák Mária, az Intézmények Gazdasági Hivatala vezetője 

 

3. Rendelet-tervezet az egyes helyi adókról szóló önkormányzati rendeletek 

módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Laczóné Török Krisztina adó- és pénzügyi irodavezető helyettes 
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4. A) A Tata, Május 1. út 37/1. 3/12. szám alatti bérlakással kapcsolatos döntés 

meghozatala  

B) Rendelettervezet az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek 

bérletéről, a lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó 

szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

 irodavezető 

 

5. Rendelettervezet a természetvédelem helyi szabályairól (I. olvasat) 

Előterjesztő:  Michl József, polgármester 

Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési 

 irodavezető 

Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 (az előterjesztés később kerül továbbításra) 

 

6. A Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak jogviszony módosítása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója 

 

7. Tájékoztatás a központi címnyilvántartó rendszer létrehozásával összefüggő 

feladatokról 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző 

Előadó: dr. Lantai Éva aljegyző 

 

8. A) Közterület elnevezés javítási célú módosítása 

B) Tata 456/2 helyrajzi számú névtelen közút elnevezésének kezdeményezése 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

 irodavezető 

 

9. Beszámoló a Humán és Ügyrendi Bizottság 2024. január és szeptember 

közötti tevékenységéről 

 Előterjesztő:  dr. Varga András bizottsági elnök 

 

(Az 1-9. napirendi pontok a képviselő-testület 2024. szeptember 25-ei ülésének 

tervezett előterjesztései.) 

 

10. A Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési szabályzatának jóváhagyása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 

Meghívott:  Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója 
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11. A) Tájékoztatás a Tatai Bartók Béla Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

  B) A Tatai Bartók Béla Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

C) A Tatai Bartók Béla Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Bartók Béla Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Szijjné Mokánszki Natália – a Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója 

 

12. A) Tájékoztatás a Tatai Geszti Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről 

  B) A Tatai Geszti Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervének 

jóváhagyása 

 C) A Tatai Geszti Óvoda szervezeti és működési szabályzatának jóváhagyása 

 D) A Tatai Geszti Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Szi-Benedek Sándorné – a Tatai Geszti Óvoda igazgatója 

 

13. A) Tájékoztatás a Tatai Kincseskert Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

 B) A Tatai Kincseskert Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

 C) A Tatai Kincseskert Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Kincseskert Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyása 

 E) A Tatai Kincseskert Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: MichlJózsef polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

  Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Görözdiné Vojnits Klára – a Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 

 

14. A) Tájékoztatás a Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről 

 B) A Tatai Kertvárosi Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

 C) A Tatai Kertvárosi Óvoda szervezeti és működési szabályzatának jóváhagyása 

 D) A Tatai Kertvárosi Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyása   

 E) A Tatai Kertvárosi Óvoda házirendjének ellenőrzése 
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 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Petőné Sáradi Zsuzsanna – a Tatai Kertvárosi Óvoda igazgatója 

 

15. Az Öveges József Tanulmányi Ösztöndíjra beérkezett pályázatok 

véleményezése 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

 

Zárt ülés keretében tárgyalandó előterjesztések: 

 

16. 2024. évi lakásigénylési névjegyzék (lakáslista) elfogadása  

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

Meghívott:  Németh-Zwickl Nikoletta, a Szociális Alapellátó Intézmény 

 vezetője 

 

17. Bérleti jogviszonnyal kapcsolatos döntések meghozatala  

 Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető 

 

dr. Varga András bizottsági elnök javasolja Kőszegi Istvánné bizottsági tagot a 

jegyzőkönyv hitelesítőjének személyére: 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi Bizottsága a bizottsági ülésről készített 

jegyzőkönyv hitelesítésére Kőszegi Istvánné bizottsági tagot 

bízza meg, 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   126/2024. (IX.18.) határozata 

a bizottsági jegyzőkönyv hitelesítőjének személyéről 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága a bizottsági ülésről készített 

jegyzőkönyv hitelesítésére Kőszegi Istvánné bizottsági 

tagot bízza meg. 

   Határidő: a bizottsági ülést követő 15. nap 

   Felelős:    dr. Varga András, a bizottság elnöke 
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1. napirendi pont: 

A) Rendelet-tervezet az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól és az ezzel összefüggő tulajdonosi jogok 

gyakorlásáról szóló 31/2012. (XI.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

B) A Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés meghozatala 
Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási  

   irodavezető 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

Elmondja, hogy először az önkormányzatnak a rendeletét kell módosítani. Javasolja, 

hogy a bizottság együtt tárgyalja az A) és B) pontot.  

 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető a Kálvária 

kápolnával kapcsolatos döntés meghozataláról szóló előterjesztéssel kapcsolatban 

elmondja, hogy folyamatosan egyeztetik a megállapodást az egyházközséggel, illetve 

az egyházközségen keresztül majd a püspökséggel. A kiküldést követően néhány 

technikai észrevételt kellett még átvezetni a szerződésen. A 7. pontban rossz 

pontszámra való hivatkozás történt, illetve a közmű szerződések megkötésére 

vonatkozó résznél, mivel ott jelenleg nincs bent, hogy közmű, annak a szövegrésze 

kerül pontosításra, hogy amennyiben közművel fog rendelkezni a Kápolna, akkor az 

azzal kapcsolatos szolgáltatási szerződés megkötésére lesz köteles az egyházközség, 

tehát ilyen technikai jellegű módosítások vannak. A szerződés lényegi tartalmát ilyen 

módon nem érinti. A képviselő-testület ülésére már az önkormányzat által és az 

egyházközség részéről lényegesnek szánt tervezetet fogják megküldeni.  

 

Lengyel Zsolt bizottsági tag úgy gondolja, hogy a kápolnát annak az egyháznak a 

kezelésébe kell adni, aki ezt tudja hasznosítani, illetve meg tudja tölteni különféle 

eseményekkel.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök megköszöni az egyházközségnek és Bálint 

Atyának is a kezdeményezést, hogy van egy ilyen szent hely a városban, Tatának a 

legmagasabb pontja és ilyen szempontból is a legkiemelkedőbb hely, ahol az ősök 

hosszú időn keresztül imádkoztak. Mivel hívó ember, meggyőződése, hogy ott ahol 

imádkoznak, az a hely megszentül. Abban is hisz, hogy ha újra imádkoznak benne, 

akkor az, hozzásegít mindenkit, hogy a megszentült helyek segítenek abban, hogy 

ezáltal közelebb kerüljenek a teremtőhöz. Nagyon örül annak, hogy a továbbiakban 

ez a Kápolna a szent rendeltetését be fogja tölteni. Kéri, hogy először a rendelet-

tervezetről döntsön a bizottság, ami lehetővé teszi a megállapodást, majd a b. pontról.  

 

Havassy Bálint László plébános megköszöni a meghívást a bizottsági ülésre, és a 

bizottság minden tagjának világnézettől függetlenül azt a jó szándékot, amivel 

belátják, hogy egy épület akkor működik a legjobban, ha az eredeti funkciójának 

megfelelően használják.  
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Dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való gazdálkodás 

szabályairól és az ezzel összefüggő tulajdonosi jogok gyakorlásáról szóló 31/2012. 

(XI.29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól és az ezzel összefüggő tulajdonosi 

jogok gyakorlásáról szóló 31/2012. (XI.29.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   127/2024. (IX.18.) határozata 

az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól és az ezzel összefüggő 

tulajdonosi jogok gyakorlásáról szóló 31/2012. 

(XI.29.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek az Önkormányzat vagyonáról, a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól és az ezzel összefüggő tulajdonosi 

jogok gyakorlásáról szóló 31/2012. (XI.29.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

Dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés meghozataláról 

szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés 

meghozataláról szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   128/2024. (IX.18.) határozata 

a Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés 

meghozataláról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a Tata, Kálvária kápolnával kapcsolatos döntés 

meghozataláról szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i képviselő-testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

2. napirendi pont: 

A) Rendelettervezet Tata Város Önkormányzatának 2024. évi 

költségvetéséről szóló 27/2023.(XII.21.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

B) A folyószámlahitel biztosítása a 2025. évre 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Hercegné Barcza Ilona adó- és pénzügyi irodavezető-helyettes 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Michl József polgármester köszönti a bizottság tagjait és a leendő képviselőket. 

Elmondja, hogy negyedévente költségvetés módosításáról kell dönteni. Elkészült az 

idei második módosítás is, az idei évben lesz még egy novemberben vagy 

decemberben és egy lezáró, az már a következő év elején, májusban pedig a 

beszámoló. Ebben a mostani költségvetést módosító rendeletben is az elmúlt 

időszakban hozott döntéseket vezették át, illetve azokat a változásokat, amelyeket 

az állami finanszírozás vagy a saját bevételek miatt kellett módosítani. Ugyanúgy 

ahogy a kiadási, úgy a bevételi oldalon is ezt módosították. Ez szerepel részletesen 

az anyagban. Az előterjesztés B) része szintén egy szokásos döntés. Minden év 

végén dönt a képviselő-testület, hogy a következő évre folyószámla hitelszerződést 

kössenek a számlavezető bankkal. Erre vonatkozóan javasolja, hogy döntsenek 

most. Ez annál is inkább érthetőbb és helyes, hogy ha a jelenlegi képviselő-testület 

hozza meg még ezt a döntést, az új képviselő-testületnek a kezdő munkáját nem 

azzal terhelik, hogy egyből ilyen nehéz ügyekben döntsenek, hanem az, hogy 

biztosítva van a következő évben is a folyószámla hitele az önkormányzatnak és 

hogy időben el tudják indítani a bankkal a szerződéskötést, ezért javasolja, hogy 

szeptemberben hozzanak erről döntést.  
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Fesselné Harsányi Marietta pénzügyi irodavezető elmondja, hogy az MKB Bank 

Nyrt.  megkereste az önkormányzatot, hogy mikor nyújtja be a kérelmet és azt is 

elmondták, hogy milyen mellékleteket kell benyújtani a kérelemhez. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja Tata Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló 

27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet: 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Rendelet-tervezet Tata Város 

Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló 

27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet módosításáról” 

szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 7 igen, 2 nem szavazattal elfogad, és a következő 

határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   129/2024. (IX.18.) határozata 

Tata Város Önkormányzatának 2024. évi 

költségvetéséről szóló 27/2023. (XII.21.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

Humán és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek a „Rendelet-tervezet Tata  Város 

Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről  szóló 

27/2023. (XII.21.) önkormányzati rendelet 

módosításáról” szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a folyószámlahitel biztosítása a 2025. évre című előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „A folyószámlahitel biztosítása a 2025. évre” 

című előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 7 igen, 2 nem szavazattal elfogad, és a következő 

határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   130/2024. (IX.18.) határozata 

a folyószámlahitel biztosításáról a 2025. évre 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi  Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „A folyószámlahitel biztosítása a 2025. évre” 

című előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

3. napirendi pont: 

Rendelet-tervezet az egyes helyi adókról szóló önkormányzati rendeletek 

módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Horváth József jegyző 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető 

Laczóné Török Krisztina adó- és pénzügyi irodavezető-helyettes 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Michl József polgármester elmondja, hogy a következő képviselő-testület 

munkáját segítendően döntsön a jelenlegi képviselő-testület arról, hogy az egyes 

helyi adók tekintetében egy korrekciót hajt végre, ami az miatt szükséges, mivel 13 

évvel ezelőtt rendezte az önkormányzat a helyi adó kérdését. Egy adónem van, amin 

többször is változtattak, ez az idegenforgalmi adó. Az idegenforgalmi adó esetében 

azért változtattak többször, mert egyrészt a lehetőség a központi rendelkezés szerint 

folyamatosan adódott, mármint emelték a maximális mértékét ennek az adónemnek. 

Miután ezt nem a tatai lakosok fizetik, hanem azok, akik Tatán foglalnak szállást, 

ezért úgy gondolja, hogy ez természetes, hogy a maximumra törekedett az 

önkormányzat. Javasolja, hogy ezt így tegyék ez után is. Átlagosan Tatán 30-

40.000,- Ft-ba kerül egy éjszakára 1 szállás, ez mellé kell 800,- Ft-ot fizetni, hogy 

valamivel hozzájáruljon a város bevételéhez, ez a rész talán a legkevésbé 

problematikus. 

Az építményadó és a telekadó tekintetében az jelenti az érvek egyik részét, amiről 

korábban is már szó volt, az, hogy régen változtattak ezen a kettő adónemnél, ez 

nem azt jelenti, hogy valamikor hozzá kell nyúlni. Az elmúlt évek nehézségei, a 

covid, az energia ár robbanása, a gazdasági válság arra kényszeríti a világot, hogy 

sok minden másképp legyen, így pl. az infláció elszabaduljon, akkor nem 

kényszerült volna erre az önkormányzat, viszont mostanra 80 %-a elveszett ennek 

az összegnek, amit az infláció jelent. Az előterjesztésben megfogalmazták, hogy ez 
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az utolsó évekre esik, pontosan a covid és a gazdasági válság, illetve annak az 

energiaár robbanásnak köszönhető, amelyet az elmúlt években el kellett szenvedni. 

A másik ilyen észrevétel az, hogy folyamatosan, az elmúlt években nagy arányban 

megnövekedett iparűzési adóból megnövekedett szolidaritási adó befizetési 

kötelezettség ebben az évben 700 M, a következő évben 800 M Ft-ot kényszerít az 

önkormányzatra. Ennek senki nem örül, mivel minden pénz hiányzik az 

önkormányzat kasszájából, de mivel kb. 200 önkormányzat fizet szolidaritási adót 

Magyarországon és 3000 önkormányzatnak szétosztják, úgy gondolja, hogy ennyi 

szolidaritást – ha ilyen módon oldható meg - akkor tudomásul kell venni. Ehhez az 

államnak még hozzá kell tenni támogatást, hogy a 3000 önkormányzat is életben 

tudjon maradni. Az önkormányzatnak erre meg kell találni a helyét, erre az egyik 

lehetőség az, hogy még nagyobb intenzitással segítsék az ipari letelepedést, vagyis 

további cégek vonzását próbálják megtenni. Erről döntöttek akkor, amikor az ipari 

park bővítéséhez hozzájárultak, döntöttek arról is, hogy ezeken a területen a helyi 

építési szabályzat módosításával, további ipari fejlesztések jöhessenek létre, vagyis 

újabb munkahelyek létesüljenek Tatán, újabb adófizető cégek erősödjenek meg, 

vagy bővüljenek a jelenlegiek. Ebből a bevételből tovább nőhet az 

önkormányzatnak az adóbevétele. Köszönet azért is, hogy a pénzügyi irodának az 

adócsoportja folyamatosan fejlesztette és fejleszti az adóellenőrzését a városban. 

Szomorúan kell tapasztalni azt, hogy még mindig vannak olyanok, akik a helyi adót 

nem fizetik meg, ellenőrzéssel, csak 5 évre visszamenőleg tudja a hivatal ezt 

behajtani. Ennek az összege 2023-ban kb. 300 M Ft volt, amit pluszban beszedett az 

adócsoport. Az idei évben is kb. 160 M Ft az ellenőrzések következtében beszedett 

plusz adóbevétel. Ezen okok mellett azt is megvizsgálták, hogy milyen a tataiaknak 

a fizetőképessége, vagyis, hogy milyen a családok anyagi helyzete. Az elmúlt 

években nagyon sokat csökkent a segélyért jelentkezők száma. Arra vonatkozóan 

nem tud adatot, hogy az adómegfizetés alól mennyien kértek mentességet 

hivatalosan – nem úgy, hogy nem fizették meg az adót, hanem, úgy hivatalosan 

eljártak, és a jegyzőnél ezt kezdeményezték. 

 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető elmondja, hogy a 

novemberi beszámolóban szerepelni fog ez az adat. 

 

Michl József polgármester elmondja, hogy fenn áll az a lehetőség is, hogy a 

legkisebb vállalkozások Tatán – az 5000 vállalkozásból jó néhány van Tatán -  akik 

2,5 M Ft alattiak, nekik nem kell fizetniük helyi iparűzési adót. Ez is több 10 M Ft, 

amit ilyen értelemben kedvezményként ad a tatai vállalkozásoknak, a legkisebbeket 

ilyen módon is segíti az önkormányzat.  

Elmondja, hogy mind a nyugdíj, mind a személyi jövedelmek szépen emelkedtek az 

elmúlt években. 

Az előterjesztésben szereplő szám a következő időszakra adómértéket javasolja 

megállapítani, az véleménye szerint nem terheli túl a tatai családokat, illetve akiknél 

pedig ez a teher ilyen értelemben jelentkezik, annak lehetősége van a jegyzőnél 

kérelmezni a mentességet vagy a kedvezményt. Az eddigiekben a lakás esetében, 
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amit életvitelszerűen használ a tulajdonos, ott az adómérték nem érte el a 6 %-át 

annak a keretnek, amennyit a jogszabály lehetővé tesz, de még a nem 

életvitelszerűen használt lakásban sem érte el a 14 %-ot, tehát a jogszabály adta 

lehetőségeken lényegesen beljebb volt a helyi adó megállapítása az építményadó 

esetében. A javaslata után 10,17 %-ra emelkedik ennek az adónak a mértéke, ami 

azt jelenti, hogy 300,- Ft/m2/év egy lakóingatlannak az adója, amiben 

életvitelszerűen él a tulajdonos. Egy átlagos 80 m2-es lakásban – bár Tatán ennél 

kisebb az átlag - évente 24.000,- Ft építményadót kell fizetni, ez havi 2.000,- Ft az, 

amivel hozzájárulnak a város életéhez. A teljes adatokat nézve, a Tatán élők, tatai 

adófizetők, magánszemélyek 7 % körüli összegben járulnak hozzá az általuk 

befizetett adóval az összes adóbevételhez. Összességében a cégekkel együtt 

megfizetett építményadó és telekadó esetében mintegy 0,5 milliárd forint összegű 

bevételt tudnak a költségvetésnek biztosítani. Kéri a jelenlegi testülettől és 

bizottságtól, hogy fogadja el, hogy ezzel is segítsék az új testület munkáját azzal, 

hogy ne ilyen horderejű kérdésben kelljen döntést hozniuk munkájuk 

megkezdésekor. Az önkormányzatnak a költségvetését a jövő év elején kell 

elkészíteni, miután az országgyűlés decemberben fogadja el az ország 

költségvetését. Ez után van csak lehetőség költségvetést elfogadni, így a 

költségvetés elfogadása előtt kell az adó jogszabályt változtatni és ezzel a 

változtatással egy más lehetőséget nyújtanak a következő testületnek. A következő 

testületnek joga lesz változtatni ezen a lehetőségen a következő bármelyik ülésen, 

amennyiben ezen még tovább akar emelni, akkor ebben még legkésőbb 

novemberben kell döntést hozni. Amennyiben csökkenteni szeretne ezen az 

összegen, arra bármikor az év során lehetősége van. Ilyen értelemben arra is 

lehetőség van, hogy a költségvetés elkészítését követően, ha marad még pénz és 

vissza szeretné azt adni a tataiaknak, akkor ezt kezdeményezni tudja. 

 

Lengyel Zsolt bizottsági tag elmondja, hogy azt tudni, hogy egy városnak az 

üzemeltetéséhez szükség van az adókhoz. Ebbe beletartozik a mostani 

előterjesztésben szereplő adó is. Ami zavarja ebben az előterjesztésben, hogy nincs 

megkülönböztetve a szociális rászorulóknak a helyzete, illetve nem veszik 

figyelembe a jövedelmi viszonyokat. Példaként említi, hogy ha van egy egyedülálló 

édesanya, aki 2 gyermeket nevel, vagy egy özvegy nyugdíjas, akkor neki valószínű, 

hogy gondot okoz a 24.000,- Ft adó megfizetése. Úgy gondolja, hogy egy sávos adó 

bevezetésével lehetne biztosítani, hogy a rászorulók kevesebb adót fizessenek. 

 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető elmondja, hogy az 

ASP szakrendszer nem teszi lehetővé, hogy sávos adó bevezetését. A szociálisan 

rászorultak a jegyző úrhoz fordulhatnak méltányossági kérelemmel, akár az 

elengedés, akár a részletfizetés, vagy valamennyinek az elengedése ügyében és 

környezettanulmány elkészítése után állapítják meg, hogy tényleg jogosult-e arra, 

hogy szociális, vagy bármilyen rászorultsági alapon adót engedjen el a hivatal. 
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Lengyel Zsolt bizottsági tag véleménye szerint pont ezek az emberek nem fogják 

felkeresni a hivatalt, egyrészt azért, mert nincs idejük, másrészt pedig azért, mert 

szégyenlik, hogy szociálist segélyt vagy adóelengedést kérjenek.   

 

Michl József polgármester elmondja, hogy a szociálisan rászorultak felkeresik a 

hivatalt és a hivatal segít ezeken az embereken, vagy segélyezési formában, vagy 

pedig az említett adó elengedés, vagy részletfizetés formájában. Elmondja, hogy 

legtöbb esetben családokról van szó, de egyedülállók esetében is természetesen 

segít a hivatal. Úgy gondolja, hogy ez egy olyan szerény mértékű adó – nyilván van 

olyan város, ahol nem kell fizetni a lakosoknak adót, például Tatabányán, viszont 

ott háromszor akkora az adóbevétel, mint a lakosság – ami mindenki részéről el is 

várható, másrészt pedig tisztességes és becsületes dolog, hogy mindenki hozzá akar 

járulni egy kicsivel a saját városának, otthonának a közkiadásaihoz. Ezt a 

legszegényebbek és a legkisebb keresetűek szokták legelőször megtenni, mivel 

náluk még az az első, hogy a kötelezettségüket letudják. A lehető leghumánusabban 

igyekszik a hivatal ezt a kérdést segíteni.  

 

Fesselné Harsányi Marietta adó- és pénzügyi irodavezető példaként elmondja, 

hogy egy tatai ingatlannal rendelkező budapesti lakos az ügyintézés során 

megjegyezte, hogy Tatán alacsonyabb az adó mértéke, mint Budapesten. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy amennyiben a jogszabály 

lehetővé teszi differenciálva van az adó, hiszen más összeget fizetnek azok, akik 

állandó lakosok és más összeget fizetnek azok, akik csak tulajdonosok és bérleti 

szerződésben kiadják a lakásukat. Vonatkozik ez a lakóingatlanra és vonatkozik az 

üdülőre, illetve a vállalkozók esetében is, ugyanis, akik műhellyel vagy telephellyel 

rendelkeznek, ott az alapterülettől függ az összeg. Az önkormányzatnak a 

biztonságos működése fontos és elsősorban a következő éveknek a biztonságos 

működésével kapcsolatban kell felelősen dönteni. A covidos időben rendeletileg 

nem tehette meg ezt a módosítást a képviselő-testület, most itt a lehetőség, hogy 13 

év után változtassanak rajta. Ahogy polgármester úr is elmondta, költségek és a 

bérek is ennél sokkal nagyobb mértékben nőttek.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja az egyes helyi adókról szóló önkormányzati rendeletek 

módosításáról szóló rendelet-tervezetet: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Rendelet-tervezet az egyes helyi adókról 

szóló önkormányzati rendeletek módosításáról” szóló 

előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 7 igen, 2 nem szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   131/2024. (IX.18.) határozata 

az egyes helyi adókról szóló önkormányzati rendeletek 

módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Rendelet-tervezet az egyes helyi adókról 

szóló önkormányzati rendeletek módosításáról” szóló 

előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

4. napirendi pont: 

A) A Tata, Május 1. út 37/1. 3/12. szám alatti bérlakással kapcsolatos döntés 

meghozatala  

B) Rendelettervezet az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek 

bérletéről, a lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó 

szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó: dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

 irodavezető 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Lengyel Zsolt bizottsági tag úgy gondolja, hogy Tatán 55 m2-es lakásért 110 E Ft 

nem sok. A gondot az okozza, hogy arról volt szó, hogy pályázat kerül kiírásra. 

Kérdése, hogy a pályázat elbírálása hogyan fog történni. 

 

dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási irodavezető elmondja, 

hogy pár évvel ezelőtt került be a piaci elvű bérlakások szabályozása a 

lakásrendeletben és átfogó felülvizsgálata történt a lakásrendeletnek. Ott abban nem 

csak ezt a bérlakási kört helyezték bele, hanem magát a pályázatot, illetve a pályázat 

elbírálásának a szempontjait is beemelték. A rendeletben rögzített tulajdonosi 

ügyekkel foglalkozó bizottságnak a rendeletben meghatározott szempontok 

figyelembevételével kell majd elbírálni a leendő pályázatokat.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tata, Május 1 út 37/. 3/12. szám alatti bérlakással kapcsolatos 

döntés meghozataláról szóló előterjesztést: 

 



 19 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Tata, Május 1 út 37/. 3/12. szám alatti 

bérlakással kapcsolatos döntés meghozataláról” szóló 

előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   132/2024. (IX.18.) határozata 

a Tata, Május 1 út 37/. 3/12. szám alatti bérlakással 

kapcsolatos döntés meghozataláról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Tata, Május 1 út 37/. 3/12. szám alatti 

bérlakással kapcsolatos döntés meghozataláról” szóló 

előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek 

bérletéről, a lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre vonatkozó 

szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 

előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Rendelet-tervezet az önkormányzat 

tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletéről, a 

lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre 

vonatkozó szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról” szóló előterjesztést, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   133/2024. (IX.18.) határozata 
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az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és 

helyiségek bérletéről, a lakbérek mértékéről, valamint 

az elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 

13/2016. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Rendelet-tervezet az önkormányzat 

tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletéről, a 

lakbérek mértékéről, valamint az elidegenítésükre 

vonatkozó szabályokról szóló 13/2016. (IV.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról” szóló előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

5. napirendi pont: 

Rendelet-tervezet a természetvédelem helyi szabályairól (I. olvasat) 

Előterjesztő:  Michl József, polgármester 

Előadó:  Mürkl Levente környezetvédelmi és városüzemeltetési  

 irodavezető 

 Takács-Harmath Erna környezetvédelmi ügyintéző 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban, kérdés, hozzászólás nem 

érkezett. 

A bizottság az előterjesztést I. olvasatként tárgyalta. 

 

 

6.    napirendi pont: 

A Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak jogviszony módosítása 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:   Dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak 

jogviszony módosításáról szóló előterjesztést:  

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Kuny Domokos Múzeum egyes 

alkalmazottainak jogviszony módosításáról” szóló 

előterjesztést, 
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melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   134/2024. (IX.18.) határozata 

a Kuny Domokos Múzeum egyes alkalmazottainak 

jogviszony módosításáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Kuny Domokos Múzeum egyes 

alkalmazottainak jogviszony módosításáról” szóló 

előterjesztést. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

7.   napirendi pont: 

Tájékoztatás a központi címnyilvántartó rendszer létrehozásával összefüggő 

feladatokról 

Előterjesztő: dr. Horváth József jegyző 

Előadó: dr. Lantai Éva aljegyző 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy minden évben egyszer, de volt, hogy  

kétszer is beszéltek erről a témáról. A hivatalnak az egyik legnehezebb feladata a 

címek felülvizsgálata, ami azért ilyen nehéz, mert egy nagyon hosszadalmas 

folyamat, hiszen amikor befejeződik egy megállapítás, akkor, az egy közhiteles 

adattá változik és onnantól kezdve minden, ehhez a címhez és a házszámhoz fog 

kötődni, ezért különösen körültekintő eljárásban lehet csak végigvinni és miután 

nagyon mobilis lett a lakosság, nagyon sok a változás, betelepülés, új házak 

létesülnek, új helyre kérnek címmegállapításokat. Ezért az új kérelmek és a 

változás bejelentések vannak első helyen és a felülvizsgálat van a második helyen. 

2023-ban már növelték ezt a létszámot ezen a területen, illetve az idei évben 

átszervezték a munkát is, hogy gyorsabban tudjanak haladni. Egy dolog van, ami 

mindig megszakítja a folyamatos munkát, az pedig a választás, aminél a lakcím 

nagyon fontos. A választás előtt mindig van egy felfüggesztett időszak, amikor 

nem lehet változtatni ezeken a helyzeteken, ezért kicsit szakaszosan folyik ez a 

munka. A számokból látható, hogy az utóbbi években lendületet vett, nagyon sok 

van még hátra, tehát további belső erőforrás átcsoportosítást kell tenni annak 

érdekében, hogy haladjon. Úgy gondolja, hogy ott nagyon nehéz a feladat, ahol 

lakótelepi blokkok, utcák vannak, mert ott egyszerre kell kezelni az egészet. Ebből 
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a szempontból szomorú helyzet alakult ki, hogy nem egységes az eredeti 

lakcímképzés, többfajta címzés van, ami ellentmond a logikának. Dolgoznak rajta 

és haladnak is, de biztos, hogy erőforrást kell még rá átcsoportosítani, és az új 

testületnél kérni fogják, hogy azoknál az utcáknál, ahol már felmerültek utcanév 

változások, hisz az megint egy olyan feladat, amit azonnal orvosolni kell, azok 

hamar dőljenek el, hogy hamar dőljenek el, hogy a választást ne érintsék, hogy a 

folyamatot végig lehessen vinni. Példaként említi a Bacsó Béla utat, ahova bele 

tartozik a Bacsó Béla lakótelep. Ez több 100 lakcímet érint és, ez egy nagyon 

hosszú és nehéz feladat. Elmondja, hogy ez egy tájékoztató anyag, ami mutatja, 

hogy hogyan halad. Elmondja még, hogy szinte minden olyan város, ami 

lakótelepekkel terhelt, ott hasonló a helyzet, mert ugyanezekkel a problémákkal 

küzd mindenki, vagyis a nem egységes számozással, illetve a lakcímváltozásokkal.  

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag elmondja, hogy több esetben 

érkezett a mentőállomástól és a tűzoltóságtól is jelzés arra vonatkozóan, hogy nem 

pontosak a címek, nem találják a helyszínt és ebből gondok adódhatnak. Köszöni, 

ha ez prioritást élvez, bizonyos területeken, ami fontos a lakosság érdekében.  

 

Dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy a következő napirendi pontnál lesz a 

kiigazítás. Ez egy jó példa arra, hogy egy ilyen kiigazítás a teljes eljárást maga 

után vonja, mert a Földhivatalban és mindenhol máshol csak akkor jegyzik át, ha 

arról majd meglesz a megfelelő döntés. Ha az egy elírásnak tekinthető, kkor is, 

nagyon sok embernek fog bosszúságot okozni, mert feladat van vele, de meg kell 

tenni. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy senki nem örül annak, ha 

lakcím változása van, ugyanakkor mindenki szeretné, hogy elérhetőek legyenek, 

mentő, posta, stb. számára. Nyilván az a cél, hogy minél kevesebb változás legyen, 

de mindig lesznek új építkezések, így mindig lesznek ilyen szintű módosítások, 

átnevezések. 

További kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a központi 

címnyilvántartó rendszer létrehozásával összefüggő feladatokról szóló 

tájékoztatót: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „központi címnyilvántartó rendszer 

létrehozásával összefüggő feladatokról” szóló 

tájékoztatót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
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                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   135/2024. (IX.18.) határozata 

a központi címnyilvántartó rendszer létrehozásával 

összefüggő feladatokról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „központi címnyilvántartó rendszer 

létrehozásával összefüggő feladatokról” szóló tájékoztatót. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

8.    napirendi pont: 

A) Közterület elnevezés javítási célú módosítása 

B) Tata 456/2 helyrajzi számú névtelen közút elnevezésének kezdeményezése 

Előterjesztő: Michl József polgármester 

Előadó:  dr. Bakos Zsolt városépítészeti és vagyongazdálkodási 

 irodavezető 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Közterület elnevezés javítási célú módosításáról és a 

Tata, 456/2 hrsz-ú névtelen közút elnevezésének kezdeményezéséről szóló 

előterjesztést: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „közterület elnevezés javítási célú 

módosításáról és a Tata, 456/2 hrsz-ú névtelen közút 

elnevezésének kezdeményezéséről” szóló előterjesztéseket, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   136/2024. (IX.18.) határozata 

a közterület elnevezés javítási célú módosításáról és a 

Tata, 456/2 hrsz-ú névtelen közút elnevezésének 

kezdeményezéséről 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „közterület elnevezés javítási célú 



 24 

módosításáról és a Tata, 456/2 hrsz-ú névtelen közút 

elnevezésének kezdeményezéséről” szóló előterjesztéseket. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

9.    napirendi pont: 

Beszámoló a Humán és Ügyrendi Bizottság 2024. január és szeptember 

közötti tevékenységéről 

 Előterjesztő:  dr. Varga András bizottsági elnök 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag úgy gondolja, hogy az 5 év alatt a 

bizottság mindig igyekezett humánusan dönteni a kérdésekben. Köszöni azt a  

lehetőséget, hogy az egyes véleményezési bizottságokban részt vehetett és 

hozzájárulhatott ahhoz, hogy az intézményvezetők választásában olyan meghatározó 

személyiségek lehetnek az intézmények vezetői, akik pozitív irányba viszik és 

előremutatóan nevelik a gyermekeket. Kívánja a következő testület tagjainak is, hogy 

a bizottságban maximális tevékenység elvégzése mellett is tudjanak mindig 

igazságosan és jól dönteni. 

 

Michl József polgármester megköszöni a bizottság tagjainak az elmúlt 5 év 

munkáját. Nagyon sokszor kellett családokat, személyeket, otthonokat érintő 

döntéseket meghozni, amiben a lehetőségeihez mérten igyekezett a 

legkörültekintőbben és legpontosabban, legprecízebben eljárni, hiszen sok szociális 

bérlakás kiutalásáról döntött a bizottság. Minden évben döntött arról, hogy a 

lakáslistára ki kerüljön fel, döntött az ösztöndíjak esetében is a fiataloknak a 

támogatásáról, döntött az alapok elosztásáról és nagyon sok olyan döntést hozott 

meg, amellyel Tata városának ezt a területét, amit a bizottság munkarendje felölel 

szépen tudta segíteni és támogatni. Köszöni a bizottság minden tagjának, elnök úrnak 

külön köszöni az összefogó munkáját, segítségét és azt külön kiemeli és megköszöni, 

hogy nagyon sokszor rendkívüli időpontban is összeült a bizottság, hogy döntéseket 

tudjon hozni. Azt is külön megköszöni, hogy nem volt olyan alkalom, amikor 

határozatképtelenség miatt az ülésnek el kellett volna maradnia, tehát az elmúlt 5 

évben is, ahogy az előző sok-sok évben most is sikerült ezt megoldani, hogy 

határozatképtelenség miatt nem maradt el ülés. A döntéseket folyamatosan meg tudta 

hozni és javaslataival, véleményével segíteni tudta a bizottság munkáját.  

 

dr. Horváth József jegyző elmondja, hogy nagyon sok szenzitív adatot kezelt a 

bizottság, köszöni, hogy ebből soha, semmilyen probléma nem volt. Mindig, minden 

alkalommal a szenzitív adat kezelése is nagyon rendezett volt, zárt üléseket is kellett 
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tartani. Úgy gondolja, hogy ez mértékadó, hogy ezeket így kell kezelni és így kell 

eljárni.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök az utolsó ülésén elmondja, hogy mindig jó 

érzéssel vett részt a bizottság munkájában. Azt tapasztalta, hogy a bizottság minden 

tagja, akár képviselő, akár külsős tag, függetlenül attól, hogy melyik politikai 

közösséghez tartozik, a város érdekeit szolgálta. Nagyon sok mindenben 

egyetértettek, de volt olyan is, amikor nem egyformán szavaztak. Kívánja a 

következő bizottságnak, hogy hasonló érzésekkel és eredményességgel végezzék a 

munkájukat, mint eddig a jelenlegi bizottság végezte. Köszöni a bizottság minden 

tagjának a munkáját.  

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Humán és Ügyrendi Bizottság 

2024. január és szeptember közötti tevékenységéről: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán 

és Ügyrendi Bizottsága elfogadásra javasolja a képviselő-

testületnek a „Humán és Ügyrendi Bizottság 2024. január 

és szeptember közötti tevékenységéről” szóló beszámolót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   137/2024. (IX.18.) határozata 

a Humán és Ügyrendi Bizottság 2024. január és 

szeptember közötti tevékenységéről 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi  Bizottsága elfogadásra javasolja a 

 képviselő-testületnek a „Humán és Ügyrendi Bizottság 

2024. január és szeptember közötti tevékenységéről” szóló 

beszámolót. 

 

   Határidő: 2024. szeptember 25-i testületi ülés 

   Felelős:    dr. Varga András bizottsági elnök 

 

 

10.  napirendi pont: 

A Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

Előterjesztő:   Michl József polgármester 

 Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

dr. Schmidtmayer Richárd, a Kuny Domokos Múzeum igazgatója elmondja, 

hogy az előterjesztés is tartalmazza, hogy júniusban az időszakos létszámemelés 

miatt is szükségesnek jelölték ki azt, hogy szeptember végéig ezt vezessék át a 

szervezeti és működési szabályzatban, amelynek az elődje 2020-ban készült. Azóta 

történtek olyan jogszabályi változások is, amiket érdemes volt végigvinni a 

szervezeti és működési szabályzaton, illetve az azóta eltelt időszakban a belső 

struktúránál kiderült, hogy a segédgyűjteményi alegység önálló - nincs szükség 

önálló működésére - ez beolvasztották a gyűjtemény alegységébe, az átvezetése is 

megtörtént, amelynek a vezetője tudományos titkár.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról szóló előterjesztést: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete I/10-44/2024. 

sz. előterjesztés mellékletében foglalt tartalommal jóváhagyja 

a Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési 

szabályzatát, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

138/2024. (IX.18.) határozata 

A Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete I/10-44/2024. 

sz. előterjesztés mellékletében foglalt tartalommal jóváhagyja 

a Kuny Domokos Múzeum szervezeti és működési 

szabályzatát. 

 

Határidő: 2024. szeptember 25. 

Felelős:  Dr. Varga András bizottsági elnök 

 

11.  napirendi pont: 

A) Tájékoztatás a Tatai Bartók Béla Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

  B) A Tatai Bartók Béla Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

C) A Tatai Bartók Béla Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Bartók Béla Óvoda házirendjének ellenőrzése 
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 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Szijjné Mokánszki Natália – a Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Michl József polgármester elmondja, hogy a mostani nevelési évre vonatkozó 

munkatervet hagyják jóvá. Mindegyik óvodavezető nagyon precízen foglalta össze az 

idei tanévnek a javaslatait és jól megtervezték. Többször előkerült a testületi ülésen 

is, hogy a nehezebben nevelhető gyermekek esetében hogyan látják az elmúlt évek 

fényében a változásokat. Kérdése, hogy a Bartók Béla Óvoda hogyan néz ki ilyen 

szempontból? 

 

Szíjjné Mokánszki Natália, a Tatai Bartók Béla Óvoda igazgatója elmondja, 

hogy az óvodában az SNI-s és BTM-es gyerekek száma mindig változik, de 

egyértelműen növekvő tendenciát mutat, minden csoportban nő ezeknek a 

gyerekeknek a száma, egyre nehezebb az ő ellátásuk, a színvonalas és minőségi 

munka a végzése. Ebben mindig támogatást kapott a fenntartótól, mert az óvodában 

az államilag finanszírozott álláshelyen túl egy gyógypedagógus és kettő pedagógiai 

asszisztensnek az álláshelyét a fenntartó finanszírozza. Nagyon nehéz a 25 gyerek 

között nevelni a sajátos nevelési igényű gyerekeket, akik közé sokszor olyan autista 

gyerekek is bekerülnek, akiknek az ellátása néha megkérdőjelezhető, hogy egyáltalán 

integrált formában lehetséges-e. Köszöni az önkormányzat eddigi támogatását. A 

személyi ellátottság a Tatai Bartók Béla Óvodában megfelelő, úgy gondolja, hogy 

jelen pillanatban az óvoda nagyon jó helyzetben van. Megköszöni a Humán és 

Ügyrendi Bizottságnak a mindenkori támogató és pozitív hozzáállását a kérésekhez. 

 

dr. Varga András bizottsági elnök úgy gondolja, hogy fontos, hogy a gyerekek 

olyan ellátásban részesüljenek, hogy minél teljesebb életet élhessenek, minél 

hasznosabb tagjai lehetnek a közösségnek. Úgy gondolja, hogy nem könnyű feladat 

egy költségvetést összeállítani, amiből többek között az ilyen feladatokat is fedezni 

kell. Úgy gondolja, hogy nagyon színvonalas munka folyik Tata minden óvodájában, 

köszöni minden óvoda munkatársainak a munkáját. 

Kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Bartók Béla Óvoda 

2023/2024-es nevelési évre vonatkozó munkatervének teljesítéséről szóló határozati 

javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I-10-45/2024. előterjesztés 

mellékletét képező, Tatai Bartók Béla Óvoda 2023/2024. 

nevelési évben végzett munkájáról szóló beszámolót, 
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melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

139/2024. (IX.18.) határozata 

a Tatai Bartók Béla Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó beszámolójának elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I-10-45/2024. előterjesztés 

mellékletét képező, Tatai Bartók Béla Óvoda 2023/2024. 

nevelési évben végzett munkájáról szóló beszámolót. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Bartók Béla Óvoda 2024/2025-ös nevelési 

évre vonatkozó munkatervéről szóló határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Bartók Béla Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

140/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Bartók Béla Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre 

vonatkozó munkatervének jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Bartók Béla Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban: Kérdés, hozzászólás 
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hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Bartók Béla Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Bartók Béla Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

141/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Bartók Béla Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Bartók Béla Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát. 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

12.  napirendi pont: 

A) Tájékoztatás a Tatai Geszti Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről 

  B) A Tatai Geszti Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

 C) A Tatai Geszti Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Geszti Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Szi-Benedek Sándorné – a Tatai Geszti Óvoda igazgatója 
 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Szi-Benedek Sándorné, a Tatai Geszti Óvoda igazgatója elmondja, hogy a beadott 

dokumentumoknak egy részét, az SZMSZ-t és a házirendet csak minimálisan 

változtatták, nyilván a jelenlegi jogszabályoknak és rendeleteknek megfelelően. A 

beszámoló tartalmazza részletesen az elért eredményeket, a munkaterv pedig 

részletesen tartalmazza a jövőbeli elképzeléseiket. Elmondja, hogy Ő a legfrissebb 

óvodavezető az óvodavezetők közül. Elmondja, hogy, amit 1 évvel ezelőtt a 

pályázatában a közösségével együtt megígértek, azok a feladatok nagyon szépen 

haladnak az intézményben. A beszámolóban is látható, hogy folyamatosan töltik meg 
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az intézményt zöld tartalmakkal, mert az óvoda intézmény célja az „Zöld Óvoda” cím 

elnyerése. Most egy nagy fordulóponthoz érkeztek, mert szeptember 30-án fogják 

beadni közösen a jelenleg is készülőben lévő pályázatukat és reménykednek abban, 

hogy ezt a „Zöld Óvoda Cím”-et el is nyerik. A másik, ami nagyon fontos volt az 

óvodai beszámolóban, egy fontos jövőkép, egy fejlesztő szoba kialakítása. Ez meg is 

történt, sőt idén tartalommal is megtöltötték, mert a Református EGYMI-vel kötött 

együttműködési megállapodás alapján sok jó szakember érkezik az idei nevelési 

évben, gyógypedagógusok, fejlesztőpedagógusok, óvodapszichológus, logopédus is 

napi szinten fogják támogatni a gyerekeket, akár komplex, vagy speciális 

fejlesztésekkel is. Kiemelt feladatként kezelték a digitális kommunikáció és a 

digitális kompetenciák fejlesztését. Ez is megtörtént, ugyanis 2023-ban kialakított és 

létrehozott web oldal és a facebok oldal is napi szinten tartalmaz információkat és 

tartalmakat az intézményről. Valamennyi intézményvezető nevében megköszöni a 

jelenlegi testület bizalmát, a sok támogatást és együttműködést.  

 

Michl József polgármester kérdése, hogy hogyan sikerül megoldani a nehezen 

nevelhető gyerekeknek a helyzetét az óvodában? Úgy tapasztalta, hogy az elmúlt 

években ugrásszerűen emelkedik ezeknek a gyerekeknek a száma. Ezért is kötött 

szerződést az önkormányzat az EGYMI-vel. Örül annak, hogy a Szivárvány Óvodát 

átadták az EGYMI-nek, ahol a legnehezebb esetekkel külön is tudnak foglalkozni, 

illetve speciálisan azzal, ami az ő feladatkörükbe tartozik. Kérdése, hogy a Geszti 

Óvodában ez hogyan alakul? 

 

Szi-Benedek Sándorné, a Tatai Geszti Óvoda igazgatója elmondja, hogy 

csoportjaikban SNI-s és BTMN-es gyermekeket nevelnek és nagyon szép 

eredményeket értek el. Volt egy SNI-s gyermek a tavalyi nevelési évben, aki a 

Jázmin utcai iskolában folytathatja tanulmányait -  autista spektrum zavarral 

rendelkező kisgyerek -, azt nagyon nagy sikernek könyvelik el. Mindegyik 

gyermeket integráltan, megfelelő módszerekkel próbálják fejleszteni. Bízik benne, 

hogy a mostani fejlesztőszoba és a Refi EGYMI-vel kötött együttműködési 

megállapodás következtében még több fejlesztéssel – ami eddig még hiányzott – meg 

tudják ezt az eddig is sikeres munkát támogatni.  

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag köszöni az óvodavezetőknek a Tata 

tantárgyhoz kapcsolódást, a helytörténeti munkában való részvételt, hiszen a 2008-

ban indított „Gyerekbarát Program”-nak egyik lényege, hogy a gyerekek is ismerjék 

a településüket.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tatai Geszti Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I-10-46/2024. sz. 

előterjesztés mellékletét képező, Tatai Geszti Óvoda 

2023/2024. nevelési évben végzett munkájáról szóló 

beszámolót, 
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melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

142/2024. (IX.18.) határozata 

a Tatai Geszti Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

beszámolójának elfogadásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I-10-46/2024. sz. 

előterjesztés mellékletét képező, Tatai Geszti Óvoda 

2023/2024. nevelési évben végzett munkájáról szóló 

beszámolót. 

 

    Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

    Felelős: Michl József polgármester 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Geszti Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre 

vonatkozó munkatervéről szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Geszti Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

143/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Geszti Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre 

vonatkozó munkatervének jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Geszti Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Geszti Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Geszti Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

144/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Geszti Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Geszti Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

 

13.  napirendi pont: 

A) Tájékoztatás a Tatai Kincseskert Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

 B) A Tatai Kincseskert Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 

 C) A Tatai Kincseskert Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Kincseskert Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyása 

 E) A Tatai Kincseskert Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: MichlJózsef polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

  Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Görözdiné Vojnits Klára – a Tatai Kincseskert Óvoda igazgatója 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Tóth Tímea, a Kincseskert Óvoda igazgató-helyettese elmondja, hogy évről évre 

növekvő tendenciát mutat az SNI-s és a BTMN-es gyerekek száma, sőt ugrásszerűen 
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növekszik. Mint gyógypedagógus mondja, hogy sokszor ijesztő mértékeket ölt ez a 

növekvő szám. Megküzdenek vele és integrálják a gyerekeket, a szakértői 

bizottságok határozzák meg azt, hogy ki integrálható és ki nem, de ez a 

továbbiakban, főleg az iskola előtt kiderülhet, hogy más irányba is mehet ez az 

integráció és a továbbiakban pedig szegregált intézményekben folytatják a 

gyermekek a tanulmányaikat. Azt veszik észre, hogy kb. a gyermekek fele folytatja 

tovább a szegregált iskolában a tanulmányait. Nem mindenki kerül integrált iskolába, 

vagy integrált formában az oktatásba. Ami még problémát okoz, az, hogy az SNI-s és 

a sajátos nevelési igényű gyermekeken kívül több olyan problémát is tapasztalnak, 

ami a szobatisztasággal kapcsolatos, tehát ezeknek a gyerekeknek a száma is nő 

évről-évre. A különböző magatartási problémák is egyre gyakrabban jelentkeznek, 

ami a vizuális, digitális eszközök használatából adódó problémák és ezekkel is nap, 

mint nap meg kell küzdeni az óvodában. A pedagógiai asszisztensek nagyon sokat 

segítenek ebben, a munkájuk elengedhetetlen az óvoda számára. Kiemelten fontos 

feladat, hogy a gyerekeket tudják segíteni és integrálni. 

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag kérdése Tóth Tímeához, hogy hogyan 

látja a beiskolázás kérdését abban a tekintetben, mint szakember, javítható-e az 

átlagszínvonala a gyerekeknek, mennyire javítható, mennyire tudják megnövelni a 

beiskolázás számát az óvodából való kimenetnél.  

 

Tóth Tímea, a Kincseskert Óvoda munkatársa elmondja, hogy javítható, de ez 

minden esetben a gyermek egyéni fejlődésétől függ, amit a szakértői bizottságok 

vizsgálnak és állapítanak meg és döntik el akár a speciális igényük alapján, vagy az 

értelmi képességeik alapján, hogy merre tovább a gyerekek életében. Vannak jó 

eredmények is, főleg olyan gyerekeknél, akiknek az értelmi képességük normál 

övezetbe esik.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tatai Kincseskert Óvoda 2023/2024-es nevelési évre vonatkozó 

munkatervének teljesítéséről szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I/10-48/2024. sz. előterjesztés 

mellékletét képező, Tatai Kincseskert Óvoda 2023/2024. 

nevelési évben végzett munkájáról szóló beszámolót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

145/2024. (IX.18.) határozata 

a Tatai Kincseskert Óvoda 2023/2024-ös nevelési évre 

vonatkozó beszámolójának elfogadásáról 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I/10-48/2024. sz. 

előterjesztés mellékletét képező, Tatai Kincseskert Óvoda 

2023/2024. nevelési évben végzett munkájáról szóló 

beszámolót. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra 

bocsátja a Tatai Kincseskert Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kincseskert Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

146/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Kincseskert Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre 

vonatkozó munkatervének jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kincseskert Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

    Felelős: Michl József polgármester 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra 

bocsátja a Tatai Kincseskert Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kincseskert Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

147/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Kincseskert Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kincseskert Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

dr. Varga András bizottsági elnök kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra 

bocsátja a Tatai Kincseskert Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyásáról szóló 

határozati javaslatot: 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kincseskert Óvoda 

pedagógiai programját, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

148/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Kincseskert Óvoda pedagógiai programjának 

jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kincseskert Óvoda 

pedagógiai programját. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

14.    napirendi pont: 

A) Tájékoztatás a Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó munkatervének teljesítéséről 

 B) A Tatai Kertvárosi Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó 

munkatervének jóváhagyása 
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 C) A Tatai Kertvárosi Óvoda szervezeti és működési szabályzatának 

jóváhagyása 

 D) A Tatai Kertvárosi Óvoda pedagógiai programjának jóváhagyása 

   

 E) A Tatai Kertvárosi Óvoda házirendjének ellenőrzése 

 Előterjesztő: Michl József polgármester 

 Előadó: Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

   Németh Mariann intézményi referens 

 Meghívott: Petőné Sáradi Zsuzsanna – a Tatai Kertvárosi Óvoda  

  igazgatója 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Petőné Sáradi Zsuzsanna, a Kertvárosi Óvoda igazgatója elmondja, hogy a 

Kertvárosi és Fürdő utcai óvoda is ellátja az SNI-s és BTMN-es gyerekeket. 

Elmondja, hogy akkor lehet beszélni hivatalosan SNI-s és BTMN-es gyerekekről, ha 

már szakértői papírral rendelkeznek, de ez egy hosszú folyamat. Ezek a gyerekek 

kiscsoportba megérkeznek az óvodába, tehát az ellátásuk papír nélkül is 

megkezdődik és folyamatosan zajlik, aminek a számát nem minden esetben tudják 

kimutatni, de vagy iskolakezdésre, vagy a nagycsoport végére beigazolódik az a 

gyanú, amivel az óvoda beküldi őket vizsgálatra. A két óvodában van egy 

gyógypedagógus kolléga, akire nagyon nagy szükség van a mindennapokban. 

Megerősíti a kollégái tapasztalatát, hogy nagyon ugrásszerűen nő ezeknek a 

gyerekeknek a száma. Elmondja, hogy egyre alacsonyabb neveltségi szinttel érkezik 

a gyerekeknek a zöme. Közel egy éves csúszással érkeznek a gyermekek 

tudásszintben, neveltségi szintben, itt a legalapvetőbb dolgokra gondol, mint a 

táplálkozás, szobatisztaság, stb. Innen nagyon nehéz felhozni őket, főleg, ha a 

családok bevonhatóak, akkor nagyon eredményesek, ha nem, akkor pedig arra kell 

őket ösztönözni és motiválni és meg kell találni azokat a lehetőségeket, hogy ebbe a 

dologba bevonják őket. Úgy gondolja, hogy az elmúlt évek közös munkája hozta meg 

azt az eredményt, hogy Tata kettő speciális óvodával működik, az egyik az Új úton 

található, ahol a nem ép értelmű gyermekeknek a speciális ellátása van, a másik pedig 

a Református Egységes Módszertani Intézménynek az óvodája, ahol három csoporttal 

működnek a gyermekek ellátási feladatai. Úgy gondolja, hogy ez egy rendkívüli 

egyedülálló dolog és ez most óriási terhet vesz le a városi óvodákról, hiszen, amikor 

ezeket a dolgokat átbeszélték, akkor az volt a fő cél, hogy minden gyermeknek olyan 

ellátási helyet és olyan körülményeket tudjanak biztosítani Tatán, ami a saját 

fejlődési üteméhez képest a legjobb kereteket nyújtja az egyéni fejlődéséhez. Úgy 

gondolja, hogy az a négy csoport a városban, aki ezeket a rendkívül speciális 

gyermekeket ellátja és egy rendkívül szoros szakmai grémiumot alkotnak Tatán, nem 

csak a városi óvodavezetők, hanem az újonnan beérkező óvodák vezetői is, ez a négy 

csoport mind tele lett. Elmondja, hogy nagyon sok kisgyermek van most a speciális 

ellátásban, akik adott esetben már nem jelennek meg a óvodában. Úgy gondolja, 

hogy ez mindenkinek nagy megelégedésére szolgál és leginkább a gyermekek egyéni 

fejlődését a legjobb úton tartja és tereli. Arról sem szabad megfeledkezni, hogy 
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minden óvodába járnak ép gyermekek is és ezzel – nyilván, ha speciális 

gyermekeknek az ellátási körülményeit javítják, ez egy visszaható folyamat és javulni 

fognak azoknak a gyermekeknek az ellátási körülményei is ezáltal, akik épek, vagy 

egy átlagos övezetbe tartoznak. Úgy gondolja, hogy bármikor, amikor, akár a 

bizottsághoz, a képviselő-testülethez, vagy polgármester úrhoz fordultak ezekben az 

ügyekben, ami az óvodák nehézségeit okozták, illetve ami változást hoz mindig, 

mindig megkapták azokat a lehetőségeket és utakat, hogy az ellátási színvonalaikat 

növeljék. Úgy gondolja, hogy ez mindenkinek az elégedettségére szolgálhat jelenleg 

Tatán.  

 

Michl József polgármester elmondja, hogy kb. 8-10 éve arra kérte az 

óvodavezetőket, hogy gondoskodjon mindenki arról, hogy az óvodájában legyen 

gyógypedagógus. Az önkormányzat ígéretet tett arra, hogy ebben segítenek az 

óvodáknak. Már akkor látszottak azok a nehézségek, a bejövő gyerekek létszámának 

emelkedése – bár mindig volt olyan kisgyerek, akivel külön kellett foglalkozni, de 

akkor már ott durva eltérést tapasztaltak. Köszöni az óvodavezetőknek ezt a 

hozzáállást, mert ez tette lehetővé, hogy mostanra már fel vannak készülve ezzel az 

üggyel.  

Kéri Bálint Anita, humánszolgáltatási irodavezetőt, hogy készítsen egy levelet a 

Tankerület Igazgatójának, amiben megköszöni, hogy meghallgatta az önkormányzat 

kérését, hogy az Új úton állítsák vissza az óvodát. Kömlődre és Komáromba kellett 

vinni a tatai szülőknek azokat a gyerekeket, akik nem fértek be helyzetüknél fogva az 

óvodákba. Az EGYMI jókor érkezett a javaslatával, tehát a gondviselés is besegített 

egy kicsit. Mindezt megerősíti és szakmailag tovább támogatja a Soproni 

Egyetemmel való együttműködés, hogy Tatán a Piarista Rendházba Közösségi 

Felsőoktatási Képzési Központ keretében a Soproni Egyetem gyógypedagógusokat is 

nevel. Az idei évben magas létszámban jelentkeztek. Ezt a területet igyekeznek ezen 

a szinten tartani, de biztos, hogy tovább fog tartani ennek a nehézsége. A következő 

lépés az, hogy az iskolák is ehhez fel tudjanak nőni. Nincsenek könnyű helyzetben, 

de derekasan küzdenek az iskolák is azzal, hogy ezeket a gyerekeket, amelyikük 

integrálható, azokat fogadják. Vannak szép példák erre az időszakra. Elmondja, hogy 

a Bartók Béla Óvodát kb. 15 éve nyitották meg, 2 óvodát vontak össze és építettek 

egy szép, új óvodát. A többi óvodát is felújították, a Kertvárosi óvoda felújítása is 

folyamatban van, elkészültek a tervek, elnyerték hozzá a pályázatot, aminek az 

összege nem lesz elég, de lassan el tudják indítani a közbeszerzést.  

 

Robozné Schőnfeld Zsuzsanna bizottsági tag elmondja, hogy a beszámolóban 

szerepel, hogy a személyi állomány fluktuációja folyamatos. Kérdése, hogy ebben az 

óvodában hogyan állnak ezzel a kérdéssel? 

 

Petőné Sáradi Zsuzsanna, a Kertvárosi Óvoda igazgatója elmondja, hogy most is 

folyamatosan változások vannak az intézményben. Jelenleg inkább a Kertvárosi 

Óvodát érinti ez a dolog. Jelenleg is keresnek óvodapedagógust. Elmondja, hogy azt 

is látni kell, hogy az mellett, hogy a kisgyermeknevelők a gyógypedagógusok itt 

képződnek Tatán. Remélhetőleg a jövő évben megjelenik az óvóképzés is a Soproni 

Egyetem által. Erről is sokat beszéltek az elmúlt évben, hogy hogyan tudnának az 

itteni körülményeket javítani szakember ellátottságban. A sok megbeszélés 
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eredménye az, hogy reméli, hogy a jövőben számíthatnak a bejövő friss kollégákra, 

ugyanis a korfa egy kedvezőtlenebb képet hozott mind a kettő óvodában. Amennyi 

előnyük volt Kertvárosban, hogy ott két-három évente ment nyugdíjba kolléga, a 

pótlás egy kicsit folyamatosabban tudott megvalósulni. A Fürdő utcában szinten 

egyszerre ment mindenki nyugdíjba. Ennek a pótlása nagy kihívás, illetve az, hogy 

szakembereket tudjanak behozni, ez nagyon fontos és az, hogy jó minőségű 

szakembereket tudjanak behozni, hiszen csak egy jó minőségű szakember tud olyan 

munkát ellátni, ami hosszú távon a gyerekek jövőjét és a beiskolázási feltételeket 

pozitív irányba tudja befolyásolni. Nagyon sok a feladat ezzel kapcsolatban, egy nagy 

vezetői kihívás mindenkinek. Pályáztatnak folyamatosan, próbálják pótolni a kieső 

kollégákat.  

 

dr. Varga András bizottsági elnök további kérdés, hozzászólás hiányában 

szavazásra bocsátja a Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024. nevelési évben végzett 

munkájáról szóló határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I/10-47/2024. sz. előterjesztés 

mellékletét képező, Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024. 

nevelési évben végzett munkájáról szóló beszámolót, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

149/2024. (IX.18.) határozata 

a Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024-es nevelési évre 

vonatkozó beszámolójának elfogadásáról 
 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága elfogadja az I/10-47/2024. sz. előterjesztés 

mellékletét képező, Tatai Kertvárosi Óvoda 2023/2024. 

nevelési évben végzett munkájáról szóló beszámolót. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 
     

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Kertvárosi Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre 

vonatkozó munkatervének jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 
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Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kertvárosi Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

150/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Kertvárosi Óvoda 2024/2025-ös nevelési évre 

vonatkozó munkatervének jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kertvárosi Óvoda 

2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős:  Michl József polgármester 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Kertvárosi Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kertvárosi Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

151/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Kertvárosi Óvoda szervezeti és működési 

szabályzatának jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kertvárosi Óvoda 

szervezeti és működési szabályzatát. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 
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dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. Kérdés, hozzászólás 

hiányában szavazásra bocsátja a Tatai Kertvárosi Óvoda pedagógiai programjának 

jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kertvárosi Óvoda 

pedagógiai programját, 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Humán és Ügyrendi Bizottsága 

152/2024. (IX.18.) határozata 

A Tatai Kertvárosi Óvoda pedagógiai programjának 

jóváhagyásáról 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 

Ügyrendi Bizottsága jóváhagyja a Tatai Kertvárosi Óvoda 

pedagógiai programját. 

 

Határidő:  2024. szeptember 30. - értesítésre 

Felelős: Michl József polgármester 

 

 

15.  napirendi pont: 

Az Öveges József Tanulmányi Ösztöndíjra beérkezett pályázatok 

véleményezése 

Előterjesztő:  Michl József polgármester 

Előadó:  Bálint Anita humánszolgáltatási irodavezető 

Izsáki Zsuzsanna humánszolgáltatási ügyintéző 

 

dr. Varga András bizottsági elnök megkérdezi a jelenlévőket, van-e valakinek 

kérdése, hozzászólása az előterjesztéssel kapcsolatban. elmondja, hogy 16 pályázó 

van, ebből 10 tanuló részesülhet ösztöndíjban. Több szempontot figyelembe véve a 

következő pályázókat javasolja: 

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi  Bizottsága az Öveges József Tanulmányi 

Ösztöndíj odaítélését a 2024/2025-ös tanévre az alábbi 

hallgatóknak javasolja: 

 

- Barta Viktória Szilvia 

- Gábriel Sára 

- Hanzlik Éva 
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- Kecskeméti Árpád 

- Kiss Réka 

- Lentulai Bence 

- Lőrincz Álmos Norbert 

- Petrics Magdolna 

- Staudt Zétény 

- Szikora Georgina 

 

melyet a bizottság jelenlévő 9 tagja, 9 igen egyhangú szavazattal elfogad, és a 

következő határozatot hozza: 

 

                               Tata Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

   Humán és Ügyrendi Bizottsága 

   153/2024. (IX.18.) határozata 

az Öveges József Tanulmányi Ösztöndíjra beérkezett 

pályázatok véleményezéséről  

 

Tata Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és 

Ügyrendi  Bizottsága az Öveges József Tanulmányi 

Ösztöndíj odaítélését a 2024/2025-ös tanévre az alábbi 

hallgatóknak javasolja: 

 

- Barta Viktória Szilvia 

- Gábriel Sára 

- Hanzlik Éva 

- Kecskeméti Árpád 

- Kiss Réka 

- Lentulai Bence 

- Lőrincz Álmos Norbert 

- Petrics Magdolna 

- Staudt Zétény 

- Szikora Georgina 

 

   Határidő: értesítésre: 2024. október 31. 

   Felelős:    Michl József polgármester  

 

 

További kérdés, bejelentés nem hangzik el, így a bizottság a mai ülését zárt ülés 

keretei között folytatja. 

 

 

K. m. f. 

 

 

    dr. Varga András                   Kőszegi Istvánné 

    bizottsági elnök           bizottsági tag 


